



## в номере



2



9



30



55

### Частноправовые (цивилистические) науки

- 2** Михайлова Е.В. Участие публично-правовых образований в цивилистическом процессе: актуальные проблемы
- 9** Корягин Д.А. Реализация функций нотариата в рамках защиты прав участников корпоративных отношений
- 19** Лесных Е.К. Саморегулирование в микрофинансовой сфере и его влияние на защиту прав потребителей финансовых услуг
- 24** Ахметьянова З.А., Ахметьянов А.Р. Искусственный интеллект — объект или субъект права?
- 30** Матвеева Н.А. Понятие многодетной семьи и особенности правового статуса ее членов

### Публично-правовые (государственно-правовые) науки

- 37** Шадрин А.Д. К вопросу об эффективности противодействия антиконкурентным действиям коллективных субъектов в публичном праве
- 43** Колесников Е.В. Конституция Российской Федерации и проблемы верховенства закона
- 49** Курманов М.М. Конституционный совет субъекта Российской Федерации: законодательство и практика

### Актуальное мнение

- 55** Нестеров А.В. О законодательном регулировании продуцирования, применения и пользования смарт-систем

### Зарубежный опыт

- 61** Воложбенская Д.И. Судебная доктрина «привлекающего источника опасности» в теории и практике американских судов

### Private Law (Civil) Sciences

- 2** E.V. Mikhaylova. The Involvement of Public Law Structures in the Civil Procedure: Relevant Problems
- 9** D.A. Koryagin. Implementation of Functions of the Notarial System Within the Framework of Protection of Rights of Parties to Corporate Relations
- 19** E.K. Lesnykh. Self-Regulation in the Microfinance Sphere and Its Impact on Protection of Rights of Financial Service Consumers
- 24** Z.A. Akhmetyanova, A.R. Akhmetyanov. Artificial Intelligence: An Object or Subject of Law?
- 30** N.A. Matveeva. The Concept of a Multi-Child Family and Special Aspects of the Legal Status of Its Members

### Public Law (State Law) Sciences

- 37** A.D. Shadrin. On the Efficiency of Combating Anti-Competitive Actions of Collective Subjects in Public Law
- 43** E.V. Kolesnikov. The Constitution of the Russian Federation and Problems of Supremacy of Law
- 49** M.M. Kurmanov. The Constitutional Council of a Constituent Entity of the Russian Federation: Legislation and Practice

### Relevant Opinion

- 55** A.V. Nesterov. On the Legal Regulation of Production, Application and Use of Smart Systems

### Foreign Experience

- 61** D.I. Volozhbenskaya. The Judicial Doctrine of Attractive Nuisance in the Theory and Practice of American Courts